

**Ouaar manel**

**Chena manel**

**Second year**

**Master:**

**Specialization in**

**school psychology**

**Problems addressed:**

school psychologists synthesize information on developmental mechanisms and contexts and they translate it for adults responsible for promoting healthy and development of children and youth in a range of contexts to address:

-educational and developmental problems that impact instruction and learning

-social or interperson problems and disabilities and disorders that affect learning behavior or school \_ to \_ work adjustment

-chronic or acute situations of childhood and adoles cence including personal or school crises

-adverse social conditions that threaten health e g violence delinquency teenage pregnancy substance abuse

المشاكل التي تمت معالجتها :

يقوم علماء النفس في المدارس بتجميع المعلومات حول آليات وسياقات النمو و يترجمونها للبالغين المسؤولين عن تعزيز الصحة والنمو للأطفال والشباب في مجموعة من السياقات لمعالجة:

-المشكلات التعليمية والتنموية التي تؤثر على التعليم والتعلم .

- المشكلات الاجتماعية أو الشخصية والإعاقات والاضطرابات التي تؤثر على سلوك التعلم أو التكيف بين المدرسة والعمل .

- الحالات المزمنة أو الحادة في مرحلة الطفولة والمراهقة بما في ذلك الأزمات الشخصية أو المدرسية .

- الظروف الاجتماعية المعاكسة التي تهدد الصحة، مثل العنف والجروح وحمل المراهقات وتعاطي المخدرات .